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RFR munkacsoport beszámoló – nem bankközi O/N fedezetlen ügyletek bemutatása 

Az RFR munkacsoport beszámolóját prezentáció formában Jenei Balázs adta elő. Babos Dániel és 
Turner Tibor egyetértett, hogy az ügyletkötések állománya bizakodásra adhat okot, de 
mindenképpen meg kell várni a betéti cap intézkedés kivezetését, hogy a piac kevésbé legyen 
torzított. Heidrich Gábor az üzletági marzs vizsgálatát vetette fel, amely az index számítása során 
fontos lehet. Babos Dániel elmondta, hogy a nemzetközi példákban nem számolnak ilyen 
tényezőkkel, ugyanakkor jogos a felvetés, hogy a 100 milliós határ még nem elég magas, ahhoz, 
hogy ez a marzs elhanyagolható legyen. Kiemelte ugyanakkor, hogy 100 millió forintos határ az 
adatszolgáltatásra vonatkozik, az index számításakor az adekvát üzletkötési nagyság részletes 
elemzésre kerül majd. 

Aktuális piaci kérdések 

Kolozsi Pál Péter a kötelező tartalékrendszer riportálásának átalakulásával kapcsolatban kérdezte 
a piaci résztvevőket. Heidrich Gábor válaszolt, hogy a piacon az ügyletkötéseken nem érződött 
hatása az intézkedésnek. 

Egyebek 

Babos Dániel a sajtóban megjelent BUBOR-ral kapcsolatos cikkeket vetette fel, mint megvitatandó 
témát. Horváth Dániel erre rácsatlakozva, elmondta, hogy pozitívan értékeli, hogy szakmailag 
megalapozott írások is megjelennek, mint a „Mi ez a nagy felhajtás a kamatok körül? Tényleg baj 
van a BUBOR-ral?”. Ugyanakkor elmondta, hogy a cikk általi felvetéseket az RJB már korábban 
megtárgyalta és nem tartotta őket megvalósíthatónak. Emellett Horváth Dániel kérte a piaci 
szereplőket, hogy jelezzék, ha van olyan felvetés, amit kívánatosnak tartanak. 

Turner Tibor még a témával kapcsolatban elmondta, hogy a fenti cikkben szereplő javaslatok 
elméletben egy tökéletes világban működhetnének, a gyakorlatban azonban nem. Emellett 
szerinte érdemes a LIBOR előtti időszakot is vizsgálni, amikor még a Treasury Bill hozama volt az 
Egyesült Állomokban a referenciakamat. Az akkori tapasztalatok felelevenítése tanulságos lehet a 
hazai párbeszéd szempontjából.  


